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رئیس کمیته های ملی موزه های ایران:
نگاه موزه ای به اصفهان            

وجود ندارد

رئیس کمیته های ملی موزه های ایران )ایکوم( 
با اشاره به خشکانده شدن رودخانه زاینده رود 
اصفهان، گفت: سرمایه های طبیعی و فرهنگی 
این شهر بعلت اینکه نگاه موزه ای نیست، کنار 

گذاشته شده است.
محیط  احمد  سید  مهر،  گزارش خبرنگار  به 
طباطبایی شامگاه سه شنبه در آئین نکوداشت 
روز معمار که در مسجد شیخ لطف الله اصفهان 
اندیشه  اینکه مفهوم موزه  بیان  با  برگزار شد، 
انسان را حفاظت، معرفی، ترویج و منتقل کردن 
به نسل آینده است، اظهار داشت: اثر یک موزه 
می تواند موضوعی را که مشکل امروز است، حل 

کند و پاسخگوی نیازهای روز جامعه است.
وی ادامه داد: اصفهان اگر موزه آب داشت 
و مدیریت آب را مطرح می کرد آن وقت متوجه 
می شدند که تمام رفتارهای سال های گذشته ضد 
توسعه و در جهت تخریب آینده اصفهان بوده 

است.
رئیس کمیته های ملی موزه های ایران )ایکوم( 
با بیان اینکه آب زاینده رود اول از همه برای خود 
این رودخانه است و نه آشامیدن و کشاورزی و 
صنعت، ابراز داشت: زمانی که کف رودخانه آب 
ندارد به مانند گوسفندی است که بچه به دنیا 
می آورد و نمی گذارند به بچه خود شیر بدهد، 
می میرد؛ ما اصول اولیه را در این شهر فراموش 
کردیم و سرمایه های طبیعی و فرهنگی خود را 
به علت اینکه نگاه موزه ای نداریم کنار گذاشتیم و 
گویی به تازگی اصفهان را کشف کردیم و اینجا 
شهری جدید است که آثار نو خلق کنیم و نباید 

به گذشته آن پرداخت.
محیط طباطبایی تصریح کرد: امروز عوارض 
آبی،  کم  جمله  از  می بینیم  را  نگاه  نوع  این 
تغییرات اقلیمی و خطر زیستی و در همه ابعاد 

خطر تهدید برای زندگی ماست.
بحث،  این  می کنیم  فکر  داد:  ادامه  وی 
روشنفکری است اما حقیقت است و این مهم 
را می توان با مکان هایی که مفهوم موزه ای دارد، 

یادآوری کرد.
گذشته  در  ماندن  موزه  اینکه  بیان  با  وی 
نیست و مترقی ترین نوع نگاه آینده در گذشته 
نهادهای  بیشتر  محور  داشت:  اظهار  است، 
یونیسف  بین المللی مانند ایکوموس، ایکوم و 
مفهوم پایداری است زیرا بعد از این همه سال 
اکنون در شرایط بحرانی قرار داریم که پایداری 

اصل موضوعات فعالیت های ما است.
رئیس کمیته های ملی موزه های ایران )ایکوم( 
با اشاره به اینکه پایداری به معنای کالبد یک بنا 
نیست بلکه به معنای هویت فرهنگی و محیط 
زیست و معماری آن است و زبان فارسی و خط، 
همه این ها نشان های پایداری است، گفت: این 
به معنای زندگی کردن در گذشته نیست بلکه 
آینده مطمئنی را بر اساس گذشته با ارزش، باید 

پایه ریزی کنیم.
این فعال در حوزه تاریخ، موزه و میراث فرهنگی 
افزود: کسانی که به گذشته اهمیت می دهند 
افرادی هستند که به آینده اهمیت می دهند و 
این افراد هستند که به محیط زیست و فرهنگ و 

تاریخ می پردازند.
محیط طباطبایی اضافه کرد: این افراد ۲۶ سال 
اقتصاد  بر  مبتنی  توسعه  آن  مقابل  که  است 
مادی قرار گرفتند که پایدار تعریف شد در حالی 
فرهنگ،  که  می دانیم  توسعه  را  توسعه ای  که 
محیط زیست و میراث طبیعی و توجه به زنان و 
کودکان آموزش توسعه در آن مورد توجه است.

وی تصریح کرد: توسعه ای که پایداری شهر 
اصفهان را بر هم می ریزد توسعه نیست ضد 
مورد  را  زندگی  مفاهیم  که همه  است  توسعه 

هجوم قرار می دهد.
با حضور  که  معمار  روز  نکوداشت  آئین  در 
صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
و  اساتید  از  شماری  و  اصفهان  استان  دستی 
این  به  مندان  علاقه  و  معماری  دانشجویان 
حوزه برگزار شد از محمدرضا قانعی، پیشکسوت 
حفظ  و  فعالیت  دهه  چهار  پاس  به  معماری 

معماری بناهای تاریخی اصفهان قدردانی شد.

مدیرکل حفاظت از محیط زیست     
استان قزوین:

توسعه استان قزوین متوازن نیست

 مدیرکل حفاظت از محیط زیست قزوین با 
بیان اینکه توسعه استان نامتوازن است، گفت: 
مدیریت های غلط باعث شکل گیری پساب های 

صنعتی ناسالم در استان بوده است.
سعیده خضیر در نشست خبری که در سالن 
زیست  محیط  از  حفاظت  سازمان  جلسات 
سازمان  کرد:  اظهار  شد  برگزار  قزوین  استان 
حفاظت از محیط زیست یکی از دستگاه هایی 
است که مهمترین وظیفه خود را حفظ حقوق 
عامه می داند. مدیرکل حفاظت از محیط زیست 
استان قزوین ادامه داد: داشتن هوای پاک یکی 
از اولویت های این سازمان است و برای تحقق 
آن پایش هایی صورت می گیرد و تمامی صنایع بر 
اساس این پایش ها در صورت در فهرست صنایع 

مشمول عوارض سبز در نظر گرفته می شوند.
وی با بیان این موضوع که شعار هفته زمین 
پاک که »سرمایه گذاری در زمین، توسعه بازیافت 
این هفته  کرد:  عنوان  است  بهره وری سبز«  و 
فرصت مناسبی برای تبیین چالش های زیست 
محیطی و همچنین آموزش مسائل محیط زیستی 

برای اقشار مختلف مردم در جامعه است.
این مسئول با بیان اینکه حفظ محیط زیست 
تنها وظیفه این سازمان نیست و همه دستگاه ها 
گفت:  باشند  داشته  مشارکت  باید  نوعی  به 
سازمان ما صرفاً یک سازمان ناظر است که قدرت 
اجرایی ندارد و ما مطالعات و بررسی های لازم را 
به عمل می آوریم ولی برای اجرای قوانین به کمک 

دستگاه های دیگر نیاز داریم.
خضیر با اشاره به این موضوع که توسعه در 
استان قزوین به صورت متوازن رخ نداده گفت: 
مشکلات  شدن  عمیق تر  با  ریزگردها  چالش 
در  برنامه ریزی های نامناسب  و  خشک  سالی 
مواجهه با این موضوع، خشک شدن تالاب ها، 
آلودگی هوا، عدم توجه به وضع طبیعت استان 

از جمله مشکلات ما در قزوین است.
وی با بیان اینکه متأسفانه روزانه بیش از ۷۰۰ 
تن پسماند در سطح استان قزوین تولید می شود، 
ادامه داد: استان قزوین یکی از قطب های صنعتی 
در سطح کشور است و موضوع پساب واحدهای 
صنعتی همواره یکی از اصلی ترین دغدغه های 
اداره کل حفاظت محیط زیست استان قزوین 
است و ما پیگیر موضوع رفع مشکلات پساب 
صنعتی در قزوین هستیم،. این مسئول علت 
شیوع روز افزون و گسترش پساب های صنعتی 
ناسالم در قزوین را مدیریت ناصحیح و برنامه های 
نامشخص در سنوات گذشته عنوان کرد و گفت: 
سازمان  اولویت های  از  موضوع  این  مدیریت 
ما است چرا که پساب ها می توانند با نفوذ به 

آب های زیر زمینی آلودگی را گسترش دهند.
آباد  محمد  پسماند  سایت  کرد:  خضیر بیان 
شناخته  پاک  شهر  عنوان  به   ۹۲ سال  در  که 
روبرو  محیطی  زیست  بحران  یک  با  بود  شده 
ارشد کشوری  مقامات  برخی  ورود  با  که  شده 
از جمله معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست، بسیاری از موانع پیش 
روی آن رفع شده است و در سال جدید تلاش 
می کنیم که یک لندفیل جدید به این مجموعه 
اضافه شود. وی افزود: ما در مدیریت پسماند 
استان از مبدأ تولید تا مراحل جایگاه های پسماند 
مرحله  از  امروز  داریم،  متعددی  مشکلات 
فرهنگ سازی گذشته و بهتر است این روند با 
برنامه ریزی تغییر کند لذا آموزش باید یکی از 
برنامه های پیش روی ما باشد لذا مدیریت سبز 
پسماند  مدیریت  ساماندهی  جهت  قدم هایی 
با این نگاه برداشته است. مدیر کل حفاظت از 
محیط زیست استان قزوین ادامه داد: پروژه های 
استان قزوین که گفته می شود پیوست زیست 
نگاه  ندارند، در دست مطالعه است.  محیطی 
محیط زیست به استان نگاه توسعه ای است و 
سعی داریم، بازدارنده نباشیم و به دنبال راه کار 
باشیم و در همین راستا هم پروژه سد لاستیکی 
و کمربندی شرق که اعتراض بسیاری از محیط 
زیستی شده بود، پیوست زیست محیطی اخذ 
کردند. خضیر در پایان عنوان کرد: خوشبختانه 
در سال جدید هوای آلوده در استان نداشتیم و 
در سال گذشته شهر قزوین ۹۹ روز دارای هوا 
پاک و ۱۰۷ روز قابل قبول و ۱۰۹ روز ناسالم برای 

گروه های حساس بود.

کلاس  در  آبادی  نجف  دری  قربانعلی  الله  آیت 
درس اخلاق مدیران در محل بیت امام جمعه اراک 
افزود: با توجه به اینکه در پیچ بزرگ تاریخی هستیم 
نقش آفرینی در تحولات جهان اسلام یک ضرورت 
امروز  ایران  انقلاب اسلامی  به برکت  مهم است و 
در شکل گیری نظم نوین جهانی نقش آفرینی مؤثر 
دارد. وی با بیان اینکه تضعیف و فروپاشی قدرت 
هژمونی جبهه استکبار به برکت انقلاب اسلامی و 
جبهه مقاومت آغاز شده است، گفت: صدای خرد 
شدن استخوان های آمریکا بیش از هر زمانی به گوش 

می رسد.
رژیم  کارنامه  و  حیات  افزود:  آبادی  نجف  دری 
جعلی صهیونیستی با خون ریزی، غارت، توطئه و 
جنایت عجین شده است و عامل و بانی هر جنایت 
و توطئه ای در منطقه رژیم منحوس صهیونیستی 
است و امروز در شدید ترین وضعیت فروپاشی از 
درون به سر می برد و قطعاً ۸۰ سالگی خود را نخواهد 

دید.
دعوای سیاسی برای کشور آفت است

بین المللی نسبت  مجامع  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
به توطئه های رژیم منحوس صهیونیستی و جبهه 
شوند،  خارج  سکوت  و  انفعال  حالت  از  استکبار 
گفت: ایدئولوژی خشونت و توطئه علیه مسلمانان 
و شیعیان قطعاً محکوم به شکست است و امروز 

وحدت و انسجام رمز موفقت امت اسلام است.
امام جمعه اراک با اشاره به اینکه عملکرد مدیران 
و  انقلاب  به  وفاداری  در  اسلامی  جمهوری  نظام 
خدمت به مردم درخشان است، افزود: در آزمون های 
مختلف سربلند بیرون آمدند و نباید اختلاف سلایق 
موجب متوقف شدن روند خدمت به مردم و کشور 
شود. وی با بیان اینکه دعوای سیاسی و پرداختن به 
حاشیه ها برای کشور آفت بزرگی است، گفت: ایران 
اسلامی که در بسیاری از حوزه ها الگوی موفق بوده 
باید الگو بودن خود را همواره حفظ کند و اختلاف 
سلایق نباید وحدت و انسجام در کشور را خدشه دار 

کند.
خدمت صادقانه به مردم اولویت مهم مدیران کشور 

باشد
دری نجف آبادی تاکید کرد: خدمت صادقانه به 
اولویت مهم مدیران نظام جمهوری اسلامی  مردم 
و  کرد  شتابنده حرکت  باید  مسیر  این  در  و  باشد 
امروز توجه به تحقق اقتصاد مقاومتی، ایجاد تحول 

در دانشگاه ها و نظام آموزشی و افزایش بهره وری در 
همه بخش ها مورد توجه باشد.

وی افزود: تولید و رونق صادرات مورد توجه همه 
ارکان کشور باشد و متأسفانه افزایش واردات و توزیع 
در بازار آسیب بزرگی به اقتصاد کشور خواهد زد و 
قطعاً این روند غلطی است که باید اصلاح شود و 

تجدید نظر صورت پذیرد.
امام جمعه اراک ادامه داد: تولید داخلی باید در 
کشور تقویت و حمایت شود و بازار صادرات و تولید 
داخل باید همواره فعال و پویا شود و به برکت انقلاب 
اسلامی ظرفیت های زیادی در کشور وجود دارد که 
باید برای تحقق شعار سال و تقویت تولید بسیج 

شوند و این باید مورد توجه همه باشد.
در استفاده از ظرفیت ها و توانمندی ها دچار      

عقب افتادگی هستیم

وی اضافه کرد: متأسفانه در استفاده از ظرفیت های 
عقب  دچار  توانمندی ها  آوردن  کار  پای  و  داخلی 
ماندگی هستیم و باید با کار و تلاش این خلاء ها را 

جبران کنیم.
تدوین  اینکه  به  اشاره  با  آبادی  نجف  دری 
سیاست های توسعه اقتصاد دریا محور در دستور 
کار مجمع تشخیص مصلحت نظام است، گفت: 
راهبردها و سیاست های ابلاغی باید مورد توجه همه 

قرار گیرد.
وی افزود: دوری از تجملات و پرهیز از تجمع گرایی 
و اسراف در همه بخش ها باید مورد توجه همه مردم 
قرار گیرد و همه باید در پیشرفت و آبادانی کشور 
نیاز کردن  قبال بی  آفرینی کنند و همه در  نقش 

کشور از واردات و خودکفایی وظیفه دارند.
فرهنگ می توانیم برای جوانان نهادینه شود

سال   ۴۴ طول  در  داد:  ادامه  اراک  جمعه  امام 
گذشته با فرهنگ مامی توانیم بزرگترین دستاوردها 
خلق شده و این فرهنگ باید امروز باید برای جوانان 
و نوجوانان نهادینه شود و سال جاری باید سال عزم و 

اراده و جهاد باشد.
و  ارزشمند  تجربیات  از  استفاده  کرد:  بیان  وی 
دستگاه ها  مدیران  همه  توجه  مورد  موفق  الگوهای 
خدمت  وقف  را  خود  باید  دستگاه ها  بدنه  و  باشد 
کشور  پیشرفت  برای  روز  شبانه  و  کنند  مردم  به 

مجاهدت داشته باشند.
نماینده ولی فقیه در استان مرکزی خاطر نشان 
توجه  بیت المال مورد  به  نسبت  حساسیت  کرد: 
همه قرار گیرد و بی توجهی به بیت المال خیانت به 
آرمان های شهدا است و حقوق مردم نباید در هیچ 

بخش و جایگاهی مورد بی توجهی قرار گیرد.

نماینده ولی فقیه در استان مرکزی تأکید کرد

ورت پای کارآوردن همه ظرفیت ها برای حمایت از تولید ضر
نماینده ولی فقیه در استان مرکزی گفت: تولید و رونق صادرات مورد توجه همه ارکان کشور باشد.

ایدئولوژی 
خشونت و 

توطئه علیه 
مسلمانان و 

شیعیان قطعاً 
محکوم به 

شکست است 
و امروز وحدت 
و انسجام رمز 

موفقت امت 
اسلام است

مدیرکل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان زنجان:

گفت:  زنجان  استان  اجتماعی  رفاه  و  تعاون  کار،  مدیرکل 
قراردادهای ثانویه با اعمال مواردی مثل افزایش پاداش تولید به 

معیشت کارگران کمک می کند.
طیب جعفری، در جمع خبرنگاران ضمن تبریک هفته کار و 
کارگر اظهار کرد: کارگران ستون اصلی تولید و رکن اساسی توسعه 
اقتصادی کشور هستند و بخش عظیمی از تحقق شعار سال بر 

عهده کارگران متعهد است.
وی در خصوص اعتراض قشر کارگری به میزان افزایش دستمزدها 
ابراز کرد: تصمیمی که برای افزایش مزد سال جاری در نظر گرفته 
شده، به شکل سه جانبه در شورای عالی کار با حضور نمایندگان 

کارگران و کارفرمایان بوده و دولت هم زمینه تفاهم این دو قشر را 
فراهم کرده و تصمیم با اخذ نظر اعضا و تأیید آن ها اتفاق افتاده 

است.
مدیرکل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان زنجان با اشاره به اینکه 
این تصمیم تابع مقررات بوده است، بیان کرد: نقدهایی هم به 
افزایش مزد وجود دارد و آن را نقدهای قابل بررسی می دانیم؛ اگرچه 
مرجع تصمیم گیری در مورد این موضوع مرجع استانی نیست اما اگر 

نقدهایی باشد آن را به شورای عالی کار منعکس می کنیم.
وی در پاسخ به این سئوال که برخی افزایش دستمزدها را عاملی 
برای تعدیل نیروی کار می دانند، تصریح کرد: با توجه به اینکه 

کارفرمایان هم از قشر کار و تولید هستند و شرایط کارگران را درک 
می کنند و خودشان در بسیاری از مواقع از سطح کار در واحدهای 
تولیدی به کارآفرین و کارفرما تبدیل شدند، ما خیلی نگرانی از این 

جهت نداریم.
که  تدبیری  با  کارفرمایان  هستیم  مطمئن  داد:  ادامه  جعفری 
خواهند داشت تلاش می کنند که علاوه بر افزایش حداقل مزد، 
از طریق تفاهم های جدید و قراردادهای افزایش پاداش ناشی از 
آن  درگیر  امروز  که  در شریطی  کارگران  دریافتی  تولید،  افزایش 

هستیم بهبود یابد.
وی افزود: ما نسبت به این موضوع نیمه پر لیوان را می بینیم 
و امید داریم تفاهم های ثانویه بین کارگر و کارفرما باعث بهبود 

وضعیت کارکران در واحدهای تولیدی استان شود.
مدیرکل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان زنجان در مورد افزایش 
تعداد بیمه های بیکاری سال گذشته عنوان کرد: این تعدیل نیروها 
ناشی از افزایش دستمزد نبوده؛ چراکه در اوایل سال ۱۴۰۱ واحدهای 
تولیدی رصد شدند و با وجود اینکه افزایش مزدها بالای 5۰ درصد 

بود، تعدیل نیروی کار ناشی از افزایش مزد را نداشتیم.
وی با اشاره به اینکه بیمه بیکاری می تواند ناشی از تکانه هایی باشد 
که بعضی از واحدهای تولیدی به هر دلیلی گرفتار آن می شود، 
خاطر  به  بزرگ  شرکت های  از  یکی  مثال  عنوان  به  شد:  یادآور 
مشکل در تأمین مواد اولیه و خط تولید تعدادی از نیروها را تعدیل 
کرد، بنابراین هماهنگ کردیم که از بیمه بیکاری استفاده کنند و 
خوشبختانه خیلی از آن ها بعد چند ماه در سایر واحدهای تولیدی 

استان جذب شدند.
جعفری افزود: پوشش بیمه ای برای تعطیلی برخی واحدها که 
ناشی از عوامل خارج از اختیار کارگر و کارفرما هست، پیش بینی 
شده و ما نیز بعد از پوشش بیمه ای با فاصله کوتاهی تلاش می کنیم 

کارگران به همان واحد یا سایر واحدهای تولیدی بازگردند.

تفاهم های ثانویه باعث بهبود معیشت کارگران می شود

 استاندار همدان گفت: مشکلات با همفکری، انسجام و وحدت نمایندگان، مدیران و ائمه جماعات برطرف 
خواهد شد.  علیرضا قاسمی فرزاد در نشست هم اندیشی استاندار همدان، نماینده ولی فقیه در استان با 
ائمه جمعه، مجمع نمایندگان و فرمانداران استان همدان، اظهار کرد: دومین جلسه مشترک در شهرستان 
تویسرکان برگزار شد و مقرر شد پنجشنبه اول هرماه در یک شهرستان این نشست برگزار شود. وی افزود: 
در این نشست ها مسائل و مشکلاتی که ائمه جماعات، نمایندگان و مدیران مطرح خواهند کرد با همفکری، 
انسجام و وحدت برطرف خواهد شد. استاندار همدان متذکر شد: مدیران با جدیت تمام مهار تورم و افزایش 
تولید که از منویات رهبر انقلاب اسلامی و رئیس جمهور است را دنبال کنند و آنچه پیش بینی شده است به 

عنوان برنامه سه ساله در طول سال پیگیری شود. قاسمی فرزاد ادامه داد: مصوبات سفر رئیس جمهور در سال 
۱۴۰۱ برای شهرستان تویسرکان هزار و ۲۳۴ میلیارد تومان بوده است که برای تکمیل پروژه های سد خرمرود، 
تکمیل پست برق، مقاوم سازی شبکه توزیع، تکمیل ایستگاه راه آهن بابا کمال اختصاص داده شده است. 
استاندار همدان یادآور شد: تکمیل سد خرمرود با اعتبار مصوب 5۰۰ میلیارد تومان و تکمیل پست برق ناحیه 
صنعتی تویسرکان دو با اعتبار ۳۰ میلیارد تومان و مقاوم سازی شبکه برق روستایی با ۷ میلیارد تومان که با 
پیگیری فرماندار تویسرکان و مدیران شهرستانی بخشی از آن در سال گذشته مصوب شده است و بخش 

عمده آن در سال جاری و باقیمانده در سال ۱۴۰۳ محقق خواهد شد نیز بخش دیگری از این اعتبارات است.

مشکلات استان همدان با همفکری و وحدت حل می شود

استاندار ایلام:
فاز دوم پالایشگاه گاز ایلام تا اوایل سال آینده تکمیل می شود

استاندار ایلام گفت: فاز دوم پالایشگاه گاز ایلام تا اوایل سال آینده تکمیل و مورد بهره برداری قرار می گیرد.
 حسن بهرام نیا ظهر در نشست هم اندیشی ارزیابی میدان بانکول که با حضور مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه گاز ایران، 
نمایندگان مردم حوزه شمالی استان در مجلس شورای اسلامی و سازمان های مردم نهاد که در سالن جلسات شهید رجایی 
استانداری ایلام برگزار شد، گفت: مهمترین مطالبه مردم اقتصاد، معیشت و مهار تورم است و فرمایشات مقام معظم 
رهبری در رابطه با شعار سال تحت عنوان »مهار تورم و رشد تولید« فصل الخطاب است و مدیران باید آن را نصب العین خود 
قرار دهند. وی اظهار کرد: در دیدار اخیر مسئولان ارشد کشوری با مقام معظم رهبری، ایشان به خوبی راه و افق را ترسیم 
کردند و ریاست محترم جمهوری نیز بر عزم جدی سران سه قوه برای تحقق این دغدغه ها تأکید کردند، لذا مدیران نباید با 
مسائل حاشیه ای از مسیر اصلی منحرف شوند. بهرام نیا افزود: پرهیز از مسائل حاشیه ای جزو مؤلفه های توسعه استان است، 

مسیر ما مسیر خدمت است و حاشیه ها اهمیتی ندارند.
نماینده عالی دولت در استان با بیان اینکه نگاه دولت بر مسئله محوری است، اضافه کرد: هر مسئله و مشکلی که وجود دارد باید حل 
شود و در جهت رفع این مشکلات تلاش می شود، لذا مدیران استانی باید در این مسیر حرکت کنند. استاندار ایلام در ادامه با اشاره به روند اجرای پروژه های 
حوزه نفت و گاز استان گفت: هر پروژه ای برای آنکه به سرانجام برسد باید از پیوست های لازم برخوردار باشد و یکی از مهمترین آنها پیوست فرهنگی است و لازمه 
این پیوست همراهی مردم است. بهرام نیا عنوان کرد: پروژه های استان با لحاظ کردن منافع هر منطقه دنبال می شود تا کمترین خسارت به اکوسیستم منطقه 
وارد شود. وی با اشاره به ظرفیت ها و موهبت های خدادادی استان در حوزه های مختلف به خصوص در حوزه انرژی و به خصوص بهره مندی از »نفت درجا« 
گفت: استان ایلام از ۶ درصد منابع نفتی و ۱۱ درصد منابع گازی برخوردار است و باید از این انرژی تجدید ناپذیر و منابع خدادادی در راستای توسعه استان، 
اشتغال و درآمد منابع ارزی کشور استفاده کرد. بهرام نیا تصریح کرد: ظرفیت های لازم در استان ایلام وجود دارد تا این استان به عنوان پارس غربی کشور در 
حوزه نفت و گاز مطرح شود. وی با بیان اینکه باید ظرفیت های بالقوه استان را بالفعل کرد، افزود: مدیران با این نگاه که ایلام به عنوان پارس غربی کشور مطرح 
شود باید حرکت کنند. وی تأکید کرد: چنانچه تخریبی هم ایجاد شود باید اصلاح و جبران شود. بخاطر قطع چند درخت نمی شود مانع توسعه استان شویم اگر 
چه این نگاه ستودنی است اما باید اهمیت کار و پروژه ها هم مدنظر قرار گیرد. وی یادآور شد: در استان ایلام قدم های خوبی در حوزه نفت و گاز برداشته شد و 
فاز دوم پالایشگاه گاز ایلام هم با تلاش های صورت گرفته از پیشرفت فیزیکی مناسبی برخوردار است و امیدواریم تا پایان سال ۱۴۰۲ و نهایتاً تا اوایل سال آینده 

تکمیل و مورد بهره برداری قرار گیرد.

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان اعلام کرد
افزایش ۲۰درصدی ترانزیت از بندر نفتی خلیج فارس

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان از افزایش ۲۰ درصدی ترانزیت از بندر نفتی خلیج فارس در سال گذشته خبر داد.
حسین عباس نژاد در تشریح طرح های سرمایه گذاری بندر نفتی خلیج فارس در سال جاری اظهارداشت: خطوط لوله ایجاد 
شده یکی از متراکم ترین بخش های بندر نفتی خلیج فارس است که وظیفه اتصال سرمایه گذاران نفتی به اسکله ها را برعهده 
دارد، براین اساس جذب سرمایه گذار برای احداث خطوط لوله مشترک انتقال فرآورده های نفتی در این بندر به عنوان یکی 
از طرح های شاخص این اداره کل محسوب می شود. وی ادامه داد: با توجه به اینکه این کریدور در سال های گذشته و در 
برهه های زمانی گوناگون با هزینه سرمایه گذاران مختلف به تدریج ایجاد شده لذا از انسجام و یکپارچگی مناسب برخوردار 
نیست. مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان تصریح کرد: این اداره کل براساس پیش بینی افزایش ظرفیت ها در انبارش 
فرآورده ها و هم چنین توسعه عملکرد بندر نفتی خلیج فارس در سال های آینده، ایجاد کریدور مشترک نفتی را تحت مدیریت 
مستقل و بهره برداری سازمان بنادر و دریانوردی هدف گذاری کرده و به همین منظور باید خطوطی که در سال های گذشته در بندر 

نفتی خلیج فارس توسط سرمایه گذاران احداث شده را ساماندهی و براساس آخرین استانداردهای فنی نوسازی کرد.
عباس نژاد با بیان اینکه اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان در سال جاری نسبت به سرمایه گذار توانمند و دارای صلاحیت برای احداث خطوط لوله یاد 
شده اقدام می کند، برآورد اولیه میزان سرمایه گذاری این طرح را ۶۰ هزار میلیارد ریال اعلام کرد. وی از مزایا و نتایج اجرای این طرح سرمایه گذاری به تسهیل 
جذب سرمایه گذاران بخش خصوصی به ویژه در حوزه نفت و فرآورده های نفتی، ایجاد زیرساخت های لازم برای افزایش سهم کشور در حوزه سوخت رسانی به 
شناورها و بانکرینگ نفتی، فراهم کردن زمینه مناسب برای صادرات، ترانزیت و سوآپ فرآورده های نفتی بخش خصوصی، فراهم کردن زمینه مناسب برای جذب 
سرمایه های خرد بخش خصوصی به منظور ایجاد یک بندر هاب نفتی در منطقه و ایجاد امکان رقابت با سایر بنادر نفتی منطقه اشاره کرد.  مدیرکل بنادر و 
دریانوردی هرمزگان از دیگر طرح های شاخص این اداره کل در سال جاری در بندر نفتی خلیج فارس را بهره برداری از سه پست اسکله جدیدالاحداث نفتی، 
ساماندهی و ارتقا ایمنی اسکله های نفتی، انتقال و جابه جایی کامل ترمینال های مواد معدنی به بنادر شرق و غرب استان برشمرد. عباس نژاد در بخش دیگری 
مجموع تخلیه و بارگیری نفتی حوزه نظارتی بندر شهید رجایی مجموع تخلیه و بارگیری نفتی بندر خلیج فارس در سال گذشته را ۳۹۶ هزار تن اعلام کرد که ۱۰ 
درصد افزایش را به دنبال داشته است. وی اضافه کرد: میزان ترانزیت از بندر نفتی خلیج فارس در سال گذشته نیز ۱۳5 هزار و ۶۰۰ بوده که در این بخش نیز 
۲۰ درصد افزایش به ثبت رسید. بندر نفتی خلیج فارس منطقه ویژه اقتصادی بندر شهید رجایی به دلیل موقعیت راهبردی، قرار گرفتن در مسیر ترانزیتی شمال 

جنوب و نزدیکی به صنایع و پالایشگاه های منطقه با ۱۲ پست اسکله به عنوان بزرگترین بندر نفتی زیر مجموعه سازمان بنادر و دریانوردی به شمار می رود.


